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РАКИТОВО

ОБЩИНА

С много нетърпение 
и трепет всички очаква-
ме Коледните и Нового-
дишните празници. 

И тази година общи-
на Ракитово успя за ор-
ганизира невероятно 
красиви зимни преживя-
вания за своите жители 
и гости. Началото бе да-
дено със запалването на 
голямата коледна елха в 
центъра на града, който 
събра малки и големи. 
Дървените къщички на 
базара предлагаха топ-
ли напитки, вкусни хра-
ни, греяно вино и десер-
ти с дъх на канела. 

Традиционно общи-
ната предостави една от 

къщичките на момичета-
та и момчетата от сдру-
жение “Доброто е тук”, 
чиято благотворителна 
кауза успя да събере 

2250 лева. Средствата 
бяха в помощ на Нели 
Капланова, която страда 
от онкологично заболя-
ване и семейството на 

Иван Димов, който заги-
на в Англия. 

Доброто дело беше 
подкрепено от община 
Ракитово, а материали-

те за изработка на кра-
сотите на възпитаниците 
на Биляна Бешева и Ати-
на Шишекова - дарени 
лично от кмета Холянов.

В каузата се включиха 
още Мартин Кейбаши-
ев, Адриана Арнаудова, 
Стимка Мирова, Сабри-
на Хаджиева, Цанко 
Юруков, Искра Ибчева, 
Лина Мазалова, Кристи-
на Симеонова, Кристина 
Пенчева, Марияна Кера-
кова - Добрева, Дафинка 
Станкова.

Началото на празнич-
ното настроение бе да-
дено с концерт с участи-
ето на Dance studio Joy, 
Георги Попчев - акорде-
он, деца от СУ “Кл. Ох-
ридски”, възпитаници 
на ВУИ “Ангел Узунов”, 
Сабрина Хаджиева, 

Хиляди хора се събраха в трите населени места в 
общината, за да отпразнуват Богоявление и спазят 
ритуала по вадене на кръста от водата.

Министър, инженер, балерина, певец, директор 
на училище и дори кмет растат в Ракитово. 

Различната Коледа

Богоявление бе отбелязано 
подобаващо в община 

Ракитово

Бабинчетата в община 
Ракитово са точно толкова, 
колкото и миналата година

(продължава на стр. 3) (продължава на стр. 4)
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Различната Коледа
мажоретен състав “Електра”,  тан-
цов състав “Магията на танца”, ан-
самбъл „Овчарска песен” и деца 
от ДГ “Митко Палаузов” и  “Мали-
на Тодорова”. 

Виктория Чукалова от читател-
ския клуб към библиотеката на чи-
талището изпълни стихотворение, 
посветено на празника, а  настро-
ението допълниха коледарите от 
Дорково.

След това на гости дойдоха 
баба Коледа, Снежанка, Вълшеб-
ната фея, Елфчето Сръчко и Ан-
гелчета, които заедно извикаха 
дядо Коледа, когото всички деца 
посрещнаха с радост. 

Последва традиционната оби-
колка на дядо Коледа и Снежанка в 
трите населени места в общината. 
Децата от Ракитово, Костандово и 
Дорково посрещнаха белобрадия 
старец, който обикаляше с файтон 
по улиците и раздаваше лаком-
ства на малчуганите, осигурени 

лично от кмета Холянов. По-късно 
добрият старец раздаде подаръци 
на най-послушните деца.

Кметът пък направи още едно 
лично дарение за ракитовци - кра-
сива, светеща фоторамка в снеж-
ни картинки, пред която спомен  
запечатаха много хора. 

Изненадите не спряха дотук. В 
продължение на няколко вечери 
пред огнищата на коледния базар, 
цигуларят Станислав Дерменджи-
ев свири на живо прекрасни про-
изведения. 

Точно на Коледа пък се състоя 
големият концерт на нашумялата 
група V-band, които в продълже-
ние на два часа изпълниха попу-
лярни песни на български и гръцки 
изпълнители и създадоха неверо-
ятно настроение.

Кулминацията за всички, очак-
вано бе ледената пързалка в цен-
търа на града, която тази година 
беше още по-добре изпълнена, а 
преживяването - неповторимо. 

Пързалката бе закупена от об-
щина Ракитово и ще радва хората 
всяка Коледа. 

Общината осигури и над 200 
чифта чисто нови кънки за лед. Съ-
оръжението бе високо оценено и 
от малките хокеисти на “Левски”, 
София и танцьорите от ансамбъл 
“Загоровче”, Септември, както и 
от всички гости. 

Братята Виктор и Александър 
бяха най-нетърпеливите, и първи 
стъпиха на съоръжението, а вся-
ко дете получи подарък - коледна 
шапка и лакомства от общината.

Балджиев 78 ЕООД
Адис 4
ЕТ Павел Дойкин
Кос Хол 1 ЕООД
Пейчинов ООД

Релакс ООД
Гема  ООД
Блиц Клуб Геймс ООД
Ваго Вууд
Ад-Би-Ви ЕООД

Сити Компютърс ООД
Смарт Продакшънс ЕООД
Дисон ЕООД
Веге-Авто ЕООД
Никас 84

Би Ес Джи Ви ЕООД
Делчев инженеринг 
Атанас Попчев
Любомир Петков
Ангел Ангелиев

(продължение от стр. 1)

Община Ракитово благодари за подкрепата на: 
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Богоявление бе отбелязано 
подобаващо в община Ракитово

Празникът започна с хорá, гай-
ди и тъпани, премина през църкви-
те и завърши край водоемите.

В Дорково и Костандово риту-
алът бе воден от отец Георги.

Кръстът в Дорково извади 
Иван Терзиев. 

В Костандово най-ловък се ока-
за Мариел Калинчев.

В Ракитово отец Стоил благо-
слови кръста, изваден от Иван Ру-
сков.

Преди това, тържественото 
шествие начело с кмета Георги Хо-
лянов и отец Стоил премина през 
Ракитово, носейки 50-метров бъл-
гарски флаг. 

Тържеството завърши с чевер-
мета и червено вино, осигурени от 
община Ракитово.

(продължение от стр. 1)
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Бабинчетата в община Ракитово са точно 
толкова, колкото и миналата година

Бабинчетата бяха орисани от 
кмета Холянов по време на праз-
ника за Бабинден, който се прове-
де в читалището.

Общо 154 деца са се родили 
през изминалата година в трите 
населени места в общината. Точно 
толкова, колкото и през 2022г.

В Ракитово са се появили на бял 
свят 95 бебета.

Част от мъниците и техните ро-
дители дойдоха да получат лично 
подаръци, осигурени от община 
Ракитово и да бъдат официално 
представени на своите съгражда-
ни.

Водеща на събитието бе Ма-
рия Гергененова, а гостите на 
празника се насладиха на изпъл-
ненията на децата от 3 клас при СУ 
„Климент Охридски“ в града, Ге-
орги Попчев - акордеон и бабите 
от пенсионерския клуб в града.

Акушерката Нели Стамболиева 

поздрави бебетата и техните близ-
ки. Децата бяха орисани да бъдат 

здрави, умни и добри.
Ритуалът по поливане на вода 

и наричане за здраве и късмет бе 
извършен от Ели Радева Праго-
ва (майка на бебето Красимир) и 

нейната свекърва Лидия Прагова, 
която е и общински съветник.

Кметът Холянов поздрави и 
дари бебето Красимир, който едва 
навършил месец,  беше облечен в 
народна носия, и го ориса да бъде 
следващия кмет на общината.

Първото бебе за новата година 
на нашата община е Асенка Десис-
лавова Бекташева, което е родено 
на 1 януари от Десислава Бекташе-
ва. 

Георги Холянов изпълни ритуала 
за даване име и ориса всяко дете с 
престижна професия. Той пожела 
следващата година да прескочим 
бройката от 154 бебета и да раж-
дат все повече деца, за да има бъ-
деще България.

В Костандово и Дорково ри-
туалът бе извършен от кметове-
те на населените места Валентин 
Вигнев и Николай Ковачев. 

(продължение от стр. 1)

БОГОЯВЛЕНИЕ
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Това стана ясно по време на 
публичното обсъждане на проекта 
за бюджет, което се състоя в сгра-
дата на общината на 26 януари.

“Бюджетът е максимално реа-
листичен и съобразен с приходите 
и разходите от предходната го-
дина, инфлацията, измененията в 
някои закони. По всички направле-
ния има увеличения, които обаче 
са абсолютно действителни, без 
раздуване”, обясни кметът Георги 
Холянов и допълни, че основните 
финансови приоритети са свърза-
ни със запазването на финансова-
та стабилност на общината, пови-
шаването на качеството на живот, 
подобряване на жизнената среда 

и изграждането на модерна ин-
фраструктура в съответствие със 
съвременните екостандарти, как-
то и развиване на възможностите 
на туристическия бранш и интегри-

рането му със съседни общини. 
По думите на кмета Холянов, 

именно затова са отделени и до-
пълнителни 50 000 лева за ремонт 
и обновяване на Плиоценския 
парк в Дорково. 

Проекто - бюджетът на общи-
на Ракитово за 2024 година е в 
размер на 24 708 851 лв., в т. чис-
ло за делегираните от държавата 
дейности 16 954 630 лв., за местни 
дейности 7 559 135 лв. и за дофи-
нансиране на делегирани от дър-
жавата дейности  195 086 лв.

Пълната информация можете 
да видите в сайта на община Раки-
тово: rakitovo.bg

Община Ракитово е партньор 
в един от 15-те проекта, които са 
одобрени за финансиране за реа-
лизиране на проект „Интегрира-
не на мерки за устойчива градска 
мобилност”, съвместно с община 
Велинград.

Двете общини ще бъдат финан-
сирани по процедура „Екологосъ-
образна мобилност“ по Нацио-
налния план за възстановяване и 
устойчивост.

По проекта се предвижда дос-
тавка на нови превозни средства 

за обществения транспорт (град-
ски и междуселищен) с нулеви 
емисии и c пo-мaлĸo пoтpeблeниe 
нa eнepгия, ĸoeтo щe дoвeдe дo 
cпecтявaнe нa пyбличeн pecypc.

Двете общини - партньори по 
проекта планират да закупят два 
електрически автобуса за нуждите 
на градския транспорт във Велин-
град и един електрически автобус 
за нуждите на междуселищния 
транспорт на община Ракитово.

Ще бъдат изградени и зарядни 
станции за превозните средства. 

В Ракитово тя ще бъде една, а във 
Велинград - две.

Ще се изпълнят дейности за 
осветяване и сигнализация на пе-
шеходни пътеки, а в Ракитово ще 
бъде изградена последната отсеч-
ка от планираната между Ракито-
во и Костандово велоалея и ще 
бъде разработен Генерален план 
за организация на движението на 
общината.

Общата стойност на проекта за 
двете общини Велинград и Раки-
тово е в размер на 3 642 722 лв.

Бюджетът на община Ракитово за 2024 г. 
ще е 24 708 851 лева

Ще заработи електроавтобусна линия 
между Велинград и Ракитово

Бъдещето на тесно-
линейката Септември 
- Добринище бе темата 
на работна среща между 
представители на общи-
ни, БДЖ, НКЖИ, Минис-
терството на туризма и 
бизнеса, инициирана от 
народния представител 
Васил Тодев и проведена 
в община Велинград.

Възможностите за 
запазването на линията 
и нейното развитие, не-
обходимите съвместни 
действия между цен-
тралната власт, общини-
те и неправителствените 

организации, насочени 
към теснолинейката като 
своеобразен гръбнак на 
туристическия район, 
обхващащ Западните Ро-
допи, Рила и Пирин, бяха 
във фокуса на срещата.

“Поддържането на 
железопътната линия и 
осигуряването на подви-
жен състав винаги  е било 
голямо предизвикател-
ство, поради трудните 
високопланински терени, 
през които преминава. 
Трудности съществуват и 
по оста висока себестой-

Родопската теснолинейка трябва да се превърне 
в регионален туристически продукт

(продължава на стр. 6)
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Залата на Дом на културата 
„Искър“ в София се оказа тясна 
да побере зрителите на  най-новия 
спектакъл на Роберта балет „Ле-
дено сърце“, който бе представен 
на 27 януари.

Над 300 деца от София, Варна, 
Ракитово и с. Чавдар показаха 

своите умения и завладяха с маги-
ята на танца всички присъстващи. 

Специални гости на събитието 
бяха кметовете на Ракитово Геор-
ги Холянов и на с. Чавдар Григор 
Даулов.

30 деца от Ракитово участваха 
в два танца. Най-малката балерина 
на трупата е също от Ракитово. 

Тригодишната Катрин Коста-
динова получи специален медал, 
грамота и подарък от Роберта 
Джурова - създател и хореограф 
на балета.

Медали имаше за всички деца, 
а кметът Холянов благодари на 
Роберта за възможността децата 
от нашата община да се учат от 
най-добрите и да показват своите 
таланти на софийска сцена.

Роберта балет, Ракитово участва в постановката 
„Ледено сърце”

ност на дейностите, свър-
зани с обслужването й. 
По тази причина и пред-
вид променените соци-
ално-икономически усло-
вия през последните 30 
години, теснолинейката 
постепенно загуби част 
от функционалностите си 
и на моменти дори беше 
близо до закриване. 
Благодарение на голе-
мия обществен интерес, 
гражданска активност 
и ангажимент от страна 
на държавните предпри-
ятия БДЖ и НКЖИ, все 
пак родопското влакче 
оцеля и дори в послед-
ните години се радва на 
своеобразен ренесанс”, 
сподели Васил Тодев.

Той постави и реди-
ца въпроси, свързани с 
ангажиментите на всеки 
участник по веригата за 
готовността за подобря-
ване състоянието на тес-

нолинейката, прилежа-
щата инфраструктура и 
превръщането на влакче-
то не само в социалноз-
начим превоз за някои от 
населените места, но и 
в истинска туристическа 
атракция. 

От държавните пред-
приятия признаха, че  не 
разполагат с нужната 
техника, локомотиви и 
вагони, много от гарите 
по пътя на влакчето са в 
окаяно състояние, липс-
ват кадри, но всичко опи-
ра до недостиг на финан-
си.  

“Теснолинейката дава 
невероятни възможнос-
ти за превръщането й в 
регионален туристически 
продукт. Добрите иници-
ативи за бирен вагон, за 
велосипедно простран-
ство са само едно нача-
ло. Трябва да се помисли 
и за добавена стойност 
не само в самото влакче, 

а и в населените места, в 
които да се случват инте-
ресни събития - театри, 
концерти… Може и са-
мото влакче да бъде пре-
върнато в движеща се 
сцена. Преди това, обаче 
е необходимо тесноли-
нейката да съществува 
и да бъдат решени про-
блемите й на държавно 
ниво”, сподели Виляна 
Колчева, зам.-кмет на об-
щина Ракитово и допъл-
ни, че следваща важна 
стъпка е да бъде осигу-
рена транспортна връзка 
от гарите до местните ту-
ристически атракции. 

Кметът на Банско 
Стойчо Баненски споде-
ли, че вече са направени 
първите крачки всички 
транспортни линии в 
Банско да бъдат кон-
центрирани именно на 
ж.п.гарата, за да бъдат 
максимално улеснени ту-
ристите. 

От Министерството 
на туризма обещаха съ-
действие по промотира-
не на продукта, но изя-
виха опасения, че той е 
все още неясен и очакват 
по-голяма сигурност на 
линията, за да могат да 
бъдат предприети по-на-
татъшни действия. 

Участниците се обеди-
ниха около становището, 
че теснолинейка ще има, 
и че нейното съществу-
ване е отговорност на 
всички по веригата. Бяха 
набелязани и конкретни 
претенции към БДЖ и 
НКЖИ за техническото 
обезпечаване на Родоп-
ската теснолинейка, коя-
то осигурява железопът-
на свързаност на осем 
общини: Септември, Ра-
китово, Велинград, Яко-
руда, Белица, Разлог и 
Банско с общо население 
над 120 000 души.

Родопската теснолинейка трябва да се превърне 
в регионален туристически продукт

(продължение от стр. 5)
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Ромската жена е...
Photo Voice пътуваща 

изложба на женски за-
стъпнически клубове по 
проект „Имам една меч-
та“ гостува в Ракитово с 
изложба на фотоси на 20 
реализирани професио-
нално ромски жени. 

Изложбата бе открита 
на 30 януари в сграда-
та  в сградата на Фонда-
ция “Бъдеще“, разкрива 
множеството лица на 
успелите ромски жени 
- част от общността на 
ромите в страната, които 
са пример за останалите 
и демонстрират позитив-
ните ролеви модели на 
успели в своите области 
на реализация жени и мо-
мичета от шест населени 
места с ромска общност 
/Кюстендил, Ракитово, 

Радомир, с. Ковачево, 
Ботевград, Дупница/.

Те са образовани, кра-
сиви, амбициозни и са 
твърдо решени да ра-
ботят избраните от тях 
професии. Най-голямото 
предизвикателство е да 
се преборят със себе си, 
да си повярват, че могат, 
че знаят и че ще успеят 
да се реализират в свои-
те области. 

Преподавател по бъл-
гарски, английски език 
и по математика, социа-
лен работник, експерт 
застъпничество, майка, 
собственик на кабинет 
за неотложна манипу-
лационна - медицинска 
грижа, лаборант, здра-
вен медиатор, студент, 
бъдещ геолог, гримьор, 
фризьор, собственик 

на малък бизнес – тези 
жени са живото дока-
зателство, че ромската 
жена е способна да по-
стигне много и нейните 
постижения могат да бъ-
дат в различни светлини 
в различни поприща.

“Нашите жени са 
жени като всички други. 
Тези момичета, които 
виждате на постерите 
са се борили с предраз-
съдъци и битовизми за 
своите мечти. Те са до-
казателство, че когато 

човек иска, той може, и 
никакви странични фак-
тори не могат да го сп-
рат”, каза председателят 
на Фондация “Бъдеще” 
Янко Кривонозов.

“Реализирането на 
мечтите минава през до-
брото образование. Рад-
вам се, че все по-малко 
говорим за оцеляване, и 
все повече за развитие. 

Важна роля за интегра-
цията на ромите има не 
само обществото като 
цяло, но и всеки член на 
тази общоност. Защо-
то, за да бъдем приети 
добре, в което и да е об-
щество, е важно да сме 
положили необходими-
те лични усилия. Бъдете 
горди с успелите жени от 
ромското малцинство, но 
нека отдадем нужното и 
на мъжете до тях, които 
са осъзнали, че място-
то на жената не е само 

у дома, пред печката и с 
многото деца, а тя е рав-
ноправен член на обще-
ството”, сподели Виляна 
Колчева, зам.- кмет на 
община Ракитово, която 
уважи изложбата. 

Кои са жените за при-
мер можете да видите до 
6 февруари в центъра на 
Фондацията в Ракитово.

20 успели ромски жени в изложба в Ракитово

Среща на родените 
през януари възрастни 
хора се състоя в пенси-
онерския клуб в Ракито-
во. Традиционно тя бе 
уважена от кмета Холя-
нов, който връчи поз-
дравителни адреси на 
празнуващите, като им 
пожела здраве и дълго-
летие.

Празникът премина с 
много настроение и тан-
ци.

Честити да са възраст-
ните хора!

12 рожденици празнуваха в клуба на пенсионера



Социалният патронаж 
в града вече се грижи 
за прехраната в обедно 
време на учениците от СУ 
“Климент Охридски” и 
ОУ “Хр. Ботев”.

Децата се хранят с 
вкусна и полезна храна, 
установи и изненадваща 
проверка на кмета Геор-
ги Холянов в СУ “Кл. Ох-
ридски”.

Самият той поиска 
допълнителна порция от 
грах с телешко и остана 

много доволен от ка-
чеството на храната. За 
десерт днес учениците 
си хапнаха бисквитена 
торта. 

Децата споделиха, че 
“лелите готвят вкусно”. 

Всички ученици могат 
да посещават столовата 
при предварителна заяв-
ка в началото на седми-
цата, а менюто ще бъде 
разнообразно и съобра-
зено с всички хигиенни и 
нутри - изисквания. 

“Сключвайки договор 
с партронажната грижа, 
съм уверен, че на деца-
та в Ракитово ще се под-
нася качествена, вкусна 
и топла храна. По този 
начин ще рестартираме 
и общинското предпри-
ятие, за да не се налага 
неговото дотиране. Ос-
вен това ще можем да 
упражняваме контрол 
върху качеството на обя-
да. Ще бъде отменена и 
практиката за раздаване 

на храната в еднократна 
опаковка”, коментира 
Холянов.

По настояване на кме-
та, СУ “Кл. Охридски” ще 
дотира 1.30 лв. за обяда 
и така първоначалната 
сума за учениците ще се 
намали до 3.50 лв. Обя-
дът на учениците от ОУ 
„Хр. Ботев“ е изцяло за 
сметка на училището, 
тъй като броят на учени-
ците е по-малък.
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Социалният патронаж се грижи за храненето 
на ученици в Ракитово

Общинският ученически волейболен клуб Rakitovo 
Volley получи дарение от заместник - председателя на 
Общинския съвет - Стефан Коларов. 

Той дари 1500 лева на клуба, с които бяха закупени 
тренировъчни пособия и волейболни топки, с които де-
цата от клуба ще улеснят и подобрят своята трениро-
въчна дейност.

Добрият пример

Ремонтните рабо-
ти включват частична 
подмяна на ел. инста-
лацията. Кухненският 
блок в детското заве-
дение ще се сдобие и с 
нови, LED осветителни 
тела, работни плотове, 
подова настилка, фа-
янс, и професионални 
готварски пособия и 
техника. 

След ремонта, усло-
вията за приготвяне на 
храна ще са перфектни, 
ще бъде намалена кон-
сумацията на ел. енер-
гия и вода.

Ремонтира се кухненският 
блок в ДГ “Митко 

Палаузов” в Ракитово


